



2026年杭州师范大学国际学生项目费用一览表

编号	内容	费用标准（人民币）			
1	申请费	400 元（不予退还）			
2	保险费	语言生	不低于 400 元/学期或 800 元/学年		
		学历生	不低于 800 元/学年		
3	签证	语言生	400 元/学期或 800 元/学年		
		学历生	800 元/学年		
4	学费	语言生	7500 元/学期或 15000 元/学年		
		学历项目	本科生	硕士研究生	博士研究生
		文科类	18000 元/学年	22800 元/学年	30000 元/学年
		理工经管法类	20000 元/学年	24800 元/学年	30000 元/学年
		管理类（电商）	25000 元/学年	24800 元/学年	暂未开放
		医艺体类	22000 元/学年	25000 元/学年	暂未开放
5	住宿费用	押金	300 元/人		
		语言生：入住国际交流中心宾馆（仅提供多人间，数量有限，水电费已含） - 双人间：75 元/天；			
		学历生：入住国际学生宿舍（提供单人间，水电费自理） - 单人间收费标准：7000 元/年、10000 元/年、14000 元/年			
		❖ 暂不提供预定服务，采用先到先得的方式，建议您预留充足预算。 ❖ 学历生住宿费应按学年为单位缴纳； ❖ 语言生住宿费，一学期申请者按 4 个半月预收，一学年申请者按 10 个半月预收。			
6	床上用品	学历生	约 400 元/套，自愿选购		
		❖ 国际学生宿舍不提供免费床上用品，学生需自行准备。 ❖ 一套完整的床上用品包括垫被、床单、云丝被、被套、枕头及枕套各一件。			
7	入境体检/毒检 境外体检验证 重要说明	体检	约 450 元		
		毒检	约 300 元		
		❖ 新生报到注册期间，需前往杭州国际旅行卫生保健中心（杭州海关口岸门诊部）进行体检及毒检办理，以获取《境外人员体格检查记录验证证明》。 ❖ 关于境外体检验证的办理，需提交以下六个月内出具的完整体检材料原件： 1. 《境外人员体格检查记录》； 2. 医院打印血液检测报告单（艾滋、梅毒、乙型肝炎、丙型肝炎）、胸片原件； 3. 两张白底彩色 2 寸免冠照片（3.5CM*4.5CM）。 ❖ 凡国际体检认证不合格者，需重新进行体检，相关费用自理。 ❖ 经核查，若患有中国法律规定不准入境的疾病者，应立即离境回国。			



2026 HZNU Fee Structures for International Student Programs

No	Content	Fee Structures (RMB)				
1	Application Fee	All Applicants (Non Refundable)		RMB 400		
2	Insurance Fee	Chinese Language Program Degree Programs		No less than RMB 400/semester or RMB 800/year No less than RMB 800/year		
3	Visa Fee	Chinese Language Program Degree Programs		RMB 400/semester or RMB800/year RMB 800/year		
4	Tuition Fee	Chinese Language Program		RMB 7500/semester or RMB 15000/year		
		Degree Programs		Bachelor	Master	PhD
		-Liberal Arts		RMB 18000/year	RMB 22800/year	RMB 30000/year
		-Science, Engineering & Economics, etc.		RMB 20000/year	RMB 24800/year	RMB 30000/year
-Management (Cross-border E-Commerce)		RMB 25000/year	RMB 24800/year	Not available		
-Medicine & Arts		RMB 22000/year	RMB 25000/year	Not available		
5	Accommodation	Deposit for all students		RMB 300/person		
		Chinese Language Program		-International Exchange Center Hotel (Limited double rooms available, utilities included)		
		-Double room: RMB 75 yuan/day;				
		Degree Programs		-International Student Dormitory (Single room available, with self-paid utilities)		
-Single Room: RMB7000//14000 RMB/year						
❖ We don't offer reservations. It's first-come, first-served. Please prepare enough funds.						
❖ Accommodation fees for degree students are charged on an annual basis.						
❖ Accommodation fees for language students require a prepayment of 4.5 months for one semester or 10.5 months for one academic year.						
6	Bedding	Degree Programs(voluntary)		Approximately RMB 400 yuan per set		
		❖ Free bedding is not provided in international student dormitories. Please prepare your own bedding. ❖ A complete set of bedding includes a quilt, sheet, cloud silk quilt, quilt cover, pillow and pillowcase.				
7	Physical Exam & Drug Test	Physical Exam		Approx RMB 450/person		
		Drug Test		Approx RMB 300/person		
	Important Notes on Physical Examination Verification	❖ During the registration period, new arrivals must visit the Hangzhou International Travel Health Care Center (Hangzhou Customs Port Clinic) for a physical examination and drug test to obtain the 'Certificate Verification for Physical Examination Record for Foreigners'.				
		❖ For the international physical examination certification verification, the following complete original medical examination documents issued within the past six months must be submitted: 1. "Physical Examination Record for Foreigners"; 2. Hospital Printed blood test reports for HIV, syphilis, hepatitis B and C, and original chest X - ray film; 3. Two 2 - inch bare - headed photos with a white background (3.5CM*4.5CM). ❖ Those who fail the verification should re - examine at their own cost. ❖ After verification, those with diseases prohibited from entry by China's laws must leave the country immediately.				